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BRM.0002.49.2018        

Protokół Nr XLIX/18 
z XLIX sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 26 września 2018 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 17:20.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 
      -     Sekretarz Gminy  - Barbara  Kowalska  
      -     Skarbnik Gminy – Irena Olszewska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2018r. 
9. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu pomieszczeń w budynku przy 
      ul. K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług medycznych.                                                                   
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 31/31 
      przy  ul.Pl. Wolności w Rynie.                                                                                                
12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr156/1 
      we wsi Wejdyki.                                                                                                                      
13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr156/2 
     we wsi Wejdyki.                                                                                                                      
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć     
      nauczycieli szkół nie wymienionych w art. 42 ust.3 - Karta Nauczyciela oraz pedagogów,   
      psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych   
      zatrudnionych w szkole, której organem prowadzącym jest Gmina Ryn.                                                        
15. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Ryn.                                                                                            
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018r.                                                                                 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn  na lata   
      2018-2026.                                                                                                                                                                                                                                             
18. Sprawy rożne.      
19. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad. 1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych.   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- wniósł o zdjęcie z porządku obrad :pkt.12 Podjęcie uchwały w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr156/1 we wsi Wejdyki.                                                                                                                      
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie porządek obrad, z 
zaproponowaną zmianą.  W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad  ze zmianą został 
przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie, w 
obecności 15 radnych. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w   
        okresie  między sesjami. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej : 
1/ odczytał pismo wojewody PN.40.474.2018r. z dnia 11.09.2018r. o podjęcie stosownych kroków 
celem uchwalenia wynagrodzenia Burmistrza MiG stosowanie do rozporządzenia rady Ministrów  z 
dnia 15 maja 2018r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych ( Dz. U. z 2018r. 
poz.936) - pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził, że zmiana wynagrodzenia wiązałaby się 
z trzymiesięcznym okresem wypowiedzenia, więc podejmowanie uchwały na miesiąc przed wyborami 
nie ma najmniejszego sensu. 
2/ poinformował, że Pan Burmistrz zwrócił się do Związku Nauczycielstwa Polskiego z informacją, że 
nie został jeszcze uzgodniony, mimo upływu terminu, regulamin określający wysokość stawek i    
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 
3/ odczytał treść rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody z 19.09.2018r. PN.4131.326.2018 
stwierdzającego nieważność uchwały Nr XLVIII/350/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 29.08.2018r. w 
sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 
usytuowania  miejsc sprzedaży tych napojów na terenie Gminy Ryn w części dotyczącej § 2 pkt 4 i 
pkt 5 – rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny- stwierdziła, że jest to interpretacja prawnika, który tę uchwałę 
badał pod względem zgodności z prawem. Podkreśliła, że tego rodzaju zapisy, które zostały 
zamieszczone w uchwale mieszczą się w pojęciu „ zasad ”. Dodała, że tego rodzaju uchwały były 
podejmowane na przestrzeni lat i te zapisy zawsze były akceptowane. Jeżeli nawet uchwała 
wykracza poza zapisy ustawowe, to na pewno nie w sposób skutkujący unieważnieniem aktu. 
Stwierdziła, że pracownicy Urzędu Wojewódzkiego mają problem z ustaleniem, co jest rażącym 
naruszeniem prawa, a co jest nieistotnym naruszeniem prawa. Rozstrzygnięcie jest poglądem osoby, 
która sprawdzała ten akt.  
 
Pan A. Majgier stwierdził, że podejmując uchwałę popełniliśmy jeden błąd, bo należało ustalić zasady 
usytuowania miejsc.. Gdyby te zakwestionowane punkty były osobnymi paragrafami , to wyglądałoby 
to inaczej. Dodał, że tam gdzie się sprzedaje alkohol powinna być też możliwość skorzystania z 
toalet.  
 
4/ odczytał treść rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody z 19.09.2018r. PN.4131.327.2018 
stwierdzającego nieważność uchwały Nr XLVIII/351/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 29.08.2018r. w 
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sprawie wprowadzenia odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscu 
publicznym na terenie Gminy Ryn – rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu 
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny- stwierdziła, że identyczne akty były publikowane w Dzienniku 
Urzędowym. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował wniesienie skargi na powyższe 
rozstrzygnięcie wojewody. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za wniesieniem skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
wojewody z 19.09.2018r. PN.4131.327.2018 stwierdzającego nieważność uchwały Nr XLVIII/351/18 
Rady Miejskiej w Rynie z dnia 29.08.2018r. w sprawie wprowadzenia odstępstw od zakazu 
spożywania napojów alkoholowych w miejscu publicznym na terenie Gminy Ryn – opowiedziało się 
15 radnych. 
 
5/ odczytał treść rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody z 19.09.2018r. PN.4131.328.2018 
stwierdzającego nieważność uchwały Nr XLVIII/351/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 29.08.2018r. w 
sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  
dyrektorom, wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze, w części 
dotyczącej § 3 uchwały- rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ została podpisana umowa dofinansująca Ochotniczą Straż Pożarną 
2/ odbywały się narady budowlane w związku z trwającymi inwestycjami 
3/ trwają zebrania związane z funduszem sołeckim 
4/ odbyła się gala festiwalu promocji , Gmina Ryn w ramach promocji gospodarczej otrzymała główną   
    nagrodę za plac przed urzędem 
5/ jesteśmy w małym sporze z konserwatorem zabytków dotyczącym drogi powiatowej w   
    miejscowości Tros  
6/ odbyła się rada nadzorcza i walne PGKiM oceniające zadania planowane przez spółkę oraz w   
    sprawie zaciągnięcia kredytu dla realizacji kolejnego ujęcia wody, na który jest wykonany projekt 
7/ odbyło się walne Stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie poświęcone ramowemu działaniu na  
    rok przyszły; projekt Cyfrowe Mazury zmierza ku końcowi; najgorzej jest z Mazurską Pętlą   
    Rowerową bo wykonawca nie podpisał umowy i jest ogłaszany kolejny przetarg 
8/ ogłaszane są zaproszenia do składania ofert na drogi, na projektowanie ze skutkiem bardzo  
    miernym 
9/ udało się wyłonić projektanta na nowy cmentarz  
10/ na Zamku w Rynie odbył się kongres drogowy, w którym uczestniczyli Dyrektorzy Dróg 
Wojewódzkich. 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pani J .Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – przedstawiła wniosek 
Komisji z 24 .09.2018r. do projektu uchwały dotyczącego regulaminu przyznawania dodatków 
nauczycielom  : 
 
1/ w rozdziale III - dodatek motywacyjny – w § 7 zmienić z 5,75% na 7% 
 
2/ w tabeli dodatków funkcyjnych – zmienić zaproponowane  kwoty dodatków na oznaczenia 
procentowe obliczane na bazie aktualnego wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela 
dyplomowanego z tytułem zawodowym magistra z przygotowaniem pedagogicznym: 

a) dyrektor zespołu - 40%-60% 
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b) wicedyrektor       - 20%-40% 
c) inne stanowiska przewidziane w statucie szkoły – 8%-16% 
d) wychowawstwo klasy – 8% 
e) sprawowanie funkcji opiekuna stażu – 4%. 

Wniosek stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Pani E. Laskowska stwierdziła, że związki zostały o tym poinformowane, ale okazuje się, że Komisja 
nie ma prawa uzgadniać tego ze związkami. Związki jednak odpisały, że zgadzają się z propozycją 
Komisji.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – projekt regulaminu wynagradzania został złożony do związków 
celem uzgodnienia. Jeden związek dokonał uzgodnienia, natomiast drugi z różnych przyczyn, od 
czerwca , nie zrobił tego. 
 
Pani E. Laskowska poinformowała, że rozmawiała z Przewodniczącą Związku, która prosiła ją o 
pomoc w zorganizowaniu takiego spotkania.  
 
Pan A. Majgier podkreślił, że to co uzgodnił już jeden związek jest już nieaktualne, bo my w tej chwili 
zmieniamy warunki i dlatego cała procedura uzgadniania powinna zacząć biec od nowa. 
 
Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej  - poddał pod głosowanie wniosek Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu z 24 września br. przedstawiony powyżej przez Przewodniczącą Komisji. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
1/ odczytał protokół Komisji z dnia 19 września 2018 r. z kontroli w zakresie wykorzystania urlopu 
wypoczynkowego przez  Burmistrza MIG za trzy kwartały 2018r., z którego wynika, że na dzień 
kontroli pozostało do wykorzystania Burmistrzowi MIG Ryn 65 dni urlopu. Komisja zwraca uwagę, iż 
tempo wykorzystywania  zaległych urlopów grozi ponownym wypłaceniem ekwiwalentu za 
niewykorzystany urlop na koniec kadencji Burmistrza MiG i naraża Gminę na nieuzasadnione straty 
finansowe. Komisja o zaistniałej sytuacji powiadomi Państwową Inspekcję Pracy. Protokół stanowi 
załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
1/ odczytał protokół Komisji z dnia 19 września 2018 r. z kontroli w zakresie : wykorzystania dotacji 
przyznanej w 2017r. w kwocie 15. 000 zł Stowarzyszeniu Kulturalno-Oświatowemu „ Feniks ” w 
Skopie. Na posiedzenie Komisji nie przybyli zaproszeni przedstawiciele Stowarzyszenia Kulturalno-
Oświatowego „ Feniks ” w Skopie. W związku z tym nie udzielili też stosownych  wyjaśnień oraz nie 
przedłożyli dokumentów. Dlatego wątpliwości Komisji związane z rozliczeniem dotacji nie zostały 
rozwiązane. W trakcie kontroli  zostały przedstawione dokumenty tylko przez Panią W. Wachowską  
pracownika Urzędu Miasta i Gminy Ryn.  Komisja zwróci się do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Olsztynie z wnioskiem o udzielenie informacji, jaki ma być dalszy tok postępowania Komisji 
Rewizyjnej w zaistniałej sytuacji. 
Protokół stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Pan K. Jarosz odczytał: 
1/ protokół z kontroli Stowarzyszenia Kulturalno-Oświatowego „ Feniks” w Skopie przeprowadzonej w   
dniu 22 czerwca 2018r. Protokół stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 
 2/ wyjaśnienie do protokółu złożone przez Stowarzyszenie Kulturalno-Oświatowego „ Feniks” w 
Skopie do kontroli przeprowadzonej w dniu 22 czerwca 2018r. Protokół stanowi załącznik nr 11  do 
niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant stwierdził, że należało przyjść na posiedzenie. Poinformował, że Stowarzyszenie w lutym 
złożyło ofertę na zadanie publiczne na kwotę prawie 29 000 zł. W pierwszym rozliczeniu zrobiono 
zadania za 19 900 zł. W rozliczeniu, które przedstawił Pan K. Jarosz jest 19 000 zł, więc znowu 
gdzieś uciekło 800 zł. Zapytał, które  sprawozdanie jest prawdziwe.  



5 
 

Zadeklarowano , że w 28 000 zł 15 000 zł jest z dotacji Urzędu Miasta, 4 450 zł to są własne środki 
stowarzyszenia , 9 000 zł to jest wolontariat. Zapytał, gdzie te pieniądze uciekły skoro jest o 8 600 zł 
mniej niż zadeklarowano. 
Pan K. Jarosz podkreślił, że Komisja Rewizyjna cały czas składa wniosek o nieprawidłowym 
rozliczeniu dotacji w wysokości 15 000 zł. Jeżeli Komisja uważa, że Stowarzyszenie zdefraudowało te 
pieniądze to powinna sprawę skierować, nie do RIO, a do Prokuratury.  
 
Pan J. Brant odpowiedział, że może Komisja to zrobi, jeżeli przyjdzie takie zalecenie z RIO. 
 
Pani E. Laskowska zaproponowała, aby wolontariuszom, pracownikom Stowarzyszenia pracującym 
społecznie zafundować jakiś kurs, żeby umieli rozliczyć dotację. Bo może robią zwykłe błędy. Może 
źle zaplanowali, źle wykonali plan pracy.  
 
Pan J. Brant stwierdził, że jego zdaniem wina nie leży po stronie Stowarzyszenia, tylko po stronie 
Urzędu Miasta i Gminy, bo podpisano umowę, w której  zabezpieczono tylko te środki otrzymane od 
Gminy. Należało podpisać umowę na 28 600 zł i z tej kwoty rozliczyć Stowarzyszenie. Zapytał, które 
Stowarzyszenie zostało by wybrane, gdyby startowało pięć stowarzyszeń. Na pewno wybrano by 
stowarzyszenie, które zaoferowałoby najwyższą kwotę. Dodał, że w umowie jest też zapis, że 
wszelkie zmiany wymagają aneksowania.  
 
Pani E. Laskowska stwierdziła, że Stowarzyszenia robią aneksowania, w zależności od przyznanych 
środków. 
 
Pan J. Brant podkreślił, że w tej sytuacji środki nie były zmieniane , bo Stowarzyszenie chciało 15 000 
zł i tyle dostało. 
 
Pani E. Laskowska stwierdziła, że przez 15 lat rozliczała Stowarzyszenie i też robili na początku 
błędy. Dlatego uważa , że trzeba pomóc Stowarzyszeniu. Dodała, że ludzie pracują tam społecznie, 
społecznie piszą projekt, a druki do napisania tego projektu są niewdzięczne, nieczytelne.  
 
Pan J. Brant stwierdził, że jest w dwóch Stowarzyszeniach i zdaje sobie sprawę, jakie są to 
wyzwania. Ale, jeżeli podejmuje się takie wyzwania, to niestety trzeba brać za to odpowiedzialność, 
bo to są publiczne pieniądze.  
 
Pani E. Laskowska podkreśliła, że należy docenić działalność Stowarzyszenia , a nie wzywać RIO. 
Dodała, że należy wysłać chętnych działaczy społecznych na szkolenie, aby potrafili właściwie 
przygotować projekt i właściwie go rozliczyć.  
 
Pan A. Majgier stwierdził, że jeżeli ktoś działa społecznie i popełnia błędy nie oznacza, że nie można 
go rozliczać. Komisja chciała to wyjaśnić, ale nie było z kim rozmawiać, dlatego zwróciła się do RIO, 
aby te wątpliwości rozwiać. Duża wina leży po stronie urzędu, mniejsza po stronie Stowarzyszenia, 
bo  tak, a nie inaczej zostało to rozliczone. Dodał, że w tej kontroli z urzędu była osoba, która ma 
jakieś powiązania ze Stowarzyszeniem. Zaznaczył, że nikt nie chce likwidować Stowarzyszenia.  
 
Pan K. Jarosz pokreślił, że ta osoba nie ma powiązania ze Stowarzyszeniem.  
 
Pan I. Nieckarz poinformował, że Komisja Rewizyjna przyglądała się dokumentom, w których były 
różne rozbieżności. Podkreślił , że podziwia pracę ludzi, którzy chcą działać w Stowarzyszeniu, ale 
jeżeli są wątpliwości, to Komisja Rewizyjna ma prawo do tego, aby rozwiać wszelkie wątpliwości. 
Stowarzyszenie nie pojawiło się na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i nawet nie raczyło poinformować 
dlaczego się nie pojawiło. Komisji zależało na tym, aby rozliczyć publiczne pieniądze. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że Gmina powinna zorganizować spotkanie z organizacją pozarządową dla 
chętnych, którzy chcieliby działać w  wolontariacie. Dodał, że działanie w wolontariacie nie zwalnia z 
odpowiedzialności. Podkreślił, że jeżeli przyjdzie z RIO odpowiedź, że Komisja Rewizyjna nie ma 
racji, to publicznie za to przeprosi.  
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Pani E. Laskowska podkreśliła, że Stowarzyszenie rozliczyło się z konkretnych pieniędzy. Oni 
popełnili błąd i te rozbieżności są w planach, które były za wysokie. Na pieniądze, które otrzymali 
mają  faktury. Poinformowała, że Stowarzyszenie ma księgowego, który prowadzi pełną księgowość i 
wszystko rozlicza.  
 
Pan J. Brant podkreślił, że znaczną winę za to co się stało ponosi Gmina. 
 
Pan K. Jarosz stwierdził, że zastanawia się teraz , czy opłaca się prowadzić Stowarzyszenie.  
 
Pan J. Brant stwierdził, że to nie może się opłacać. Zapytał, czy ta  działalność robiona jest dla 
pieniędzy. 
 
Pan K. Jarosz odpowiedział, że nie jest to robione dla pieniędzy. 
 
Pan S. Bojarski poinformował, że organizacje pozarządowe mają specjalistyczne umocowanie  i w 
rządzie, powiecie, województwie, gminie. Przy powiecie są struktury, które pomagają organizacjom 
pozarządowym i tam należy się zwrócić.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego, czy prawdą jest, 
że z końcem września przepadają wszystkie zaległe urlopy. 
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - odpowiedziała, że nie jest to prawdą, bo wszystkie roszczenia 
ze stosunku pracy przedawniają się z upływem trzech lat.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.8 Rozpatrzenie sprawozdania. z wykonania budżetu za I półrocze 2018r. Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Pani I. Olszewska - Skarbnik Gminy - przedstawiła informację z wykonania budżetu za I półrocze 
2018r. Poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu. 
 
Ad.9 Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG- omówił realizację inwestycji prowadzonych na terenie Miasta i 
Gminy. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu pomieszczeń w budynku przy 
           ul. K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług medycznych.                                                                   
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poinformował, że odbyło się wspólne posiedzenie dwóch 
Komisji Rady. Poprosił o przedstawienie opinii. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Obrad - poinformował, że projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie. 
 
Pan A. Majgier  złożył wniosek formalny, aby nie głosować dzisiaj  nad projektem uchwały i 
pozostawić go do rozstrzygnięcia następnej Radzie, żeby nie wiązać rąk włodarzom, którzy już za 
niecały miesiąc zostaną wybrani. Stwierdził, że trwa okres wyborczy i niektórzy będą starali się stanąć 
w obronie ośrodka zdrowia, który jakoby część radnych chce zlikwidować, wpływać na sytuację 
kadrową, czy też chce ustalać płace. Co jest absolutną nieprawdą. Dodał, że z takimi opiniami spotkał 
się na jednym z forum. 
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Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - nawiązując do umowy stwierdził, że jeżeli zostanie ona 
przedłużona na 10 lat, to nie będzie możliwa do rozwiązania. Ten wniosek jest zasadny, bo gdyby 
Rada podjęła dzisiaj decyzję, to kolejny Burmistrz , Rada nie będzie miała żadnego pola manewru. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez Pana A. 
Majgiera. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem 
wniosku opowiedziało się 11 radnych; przeciw - 4 radnych; wstrzymujących się nie było. 
Wobec powyższego wniosek został przyjęty. 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr  
            31/31 przy  ul.Pl. Wolności w Rynie.                                                                                                
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały  przeznaczający do sprzedaży, w trybie 
bez przetargowym , nieruchomość oznaczoną nr 31/31 przy  ul.Pl. Wolności w Rynie.                                                                                                
 
Pani B. Kowalska - Sekretarz Gminy- dodała, że podstawę prawną projektu uchwały należy 
rozszerzyć o art. 37 ust.2 pkt 6 mówiący o sprzedaży bez przetargowej. 
 
Pan S.Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 31/31 przy  ul.Pl. Wolności w Rynie.                                                                                                
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XLIX/357/18 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej   
           nr156/1 we wsi Wejdyki – punkt wycofany z porządku obrad.                                                                                                                      
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej   
          nr156/2 we wsi Wejdyki.                                                                                                                      
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały  przeznaczający do sprzedaży, w trybie 
przetargowym , nieruchomość oznaczoną nr156/2 we wsi Wejdyki.                                                                                                                      
 
Pan S.Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr 156/2 we wsi Wejdyki.                 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XLIX/358/18 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin   
           zajęć nauczycieli szkół nie wymienionych w art. 42 ust.3 - Karta Nauczyciela oraz  
           pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców   
           zawodowych zatrudnionych w szkole, której organem prowadzącym jest Gmina Ryn.                                                        
 
Pani B. Kowalska - Sekretarz Gminy - poinformowała, że została zmieniona Karta Nauczyciela i 
przewiduje ona obniżenie wymiaru zajęć dydaktycznych pedagogów, psychologów, logopedów, 
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terapeutów pedagogicznych, doradców  zawodowych zatrudnionych w szkole - do 22 godzin 
tygodniowo, wcześniej było 26 godzin.  
 
Pani J. Kołakowska - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, większością głosów. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół nie wymienionych 
w art. 42 ust.3 - Karta Nauczyciela oraz pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 
pedagogicznych, doradców  zawodowych zatrudnionych w szkole, której organem prowadzącym jest 
Gmina Ryn.                                                        
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. Za - 
podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw - nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XLIX/359/18 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Ryn.                                                                                            
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – poinformował, że w związku ze zmianą ustawy o samorządzie 
gminnym zachodzi konieczność dostosowania statutu do obowiązujących przepisów. 
 
Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy – poinformowała, że zmiany będą dotyczyły dopiero następnej 
kadencji Rady. Zasadnicze zmiany zostały w projekcie uchwały wyróżnione pogrubioną czcionką. 
Dotyczą one powołania komisji skarg, wniosków i petycji w składzie 5 osób. Posiedzenia sesji będą 
nagrywane i transmitowane na stronie internetowej. Interpelacje i wnioski Radni będą składali 
pisemnie, na ręce Przewodniczącego Rady. Interpelacje i wnioski oraz odpowiedzi będą publikowane 
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Głosowanie na sesji będzie przeprowadzane  przy  
wykorzystaniu urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 
Radnych. Inicjatywa uchwałodawcza będzie przysługiwała też grupie , co najmniej 200 mieszkańców 
Gminy. Statut zawiera zasady i tryb działania komisji skarg, wniosków i petycji. Z dotychczasowego 
statutu wykreślono ostatni rozdział dotyczący pracowników samorządowych.  
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że paragraf 14 pkt 4 zawiera zapis, że Radny może być członkiem najwyżej 
dwóch komisji stałych. Zaproponował, aby wyłączyć  z tego punktu Radnych, którzy będą w komisji 
skarg. Dlatego, że ta komisja może się odbyć raz w miesiącu, ale może się też okazać, że zbierze się 
raz do roku.  
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny – stwierdziła, że pewne zapisy statutu stanowią powielenie 
ustawy i niekiedy wojewodzie się to nie podoba i takie zapisy uznaje za nieważne. Odnośnie sprawy 
członkostwa w komisji dodała, że to ustala Rada. Można wprowadzić zapis, że to nie dotyczy 
członków komisji skarg, wniosków i petycji. 
 
Pan J. Brant stwierdził,  że komisja ta jest komisją stałą. W paragrafie 59 jest zapis, że komisje stałe 
działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Zapytał, jak ma wyglądać plan pracy 
komisji skarg, wniosków i petycji. 
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny – odpowiedziała, że tak, jak każdej innej. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki stwierdził, że ciężko będzie ułożyć plan pracy tej komisji. 
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Pan J. Brant zapytał kto będzie chciał zasiadać w komisji , która może się nigdy nie spotkać. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – zaproponował zapis, że członkowie komisji skarg, wniosków i 
petycji mogą być  jeszcze członkami innych komisji stałych.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – zaproponował pozostawić bez zmian proponowany zapis 
paragrafu 14 projektu statutu, bo tak naprawdę nie wiadomo ile ta komisja będzie miała pracy, a 
statut zawsze można zmienić. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
Statutu Gminy Ryn.                                                                                            
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. Za - 
podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych; przeciw - nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XLIX/360/18 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018r.                                                                                 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy - omówiła proponowane zmiany do budżetu. 
 
Pan S. Kożuszko - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
zmiany budżetu gminy na 2018r.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XLIX/361/18 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn   
           na lata 2018-2026.                                                                                                                                                                                                                                             
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – omówiła projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady - poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ryn na lata 2018-2026.                         
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XLIX/362/18 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.18 Sprawy rożne.      
 
Pan J. Brant stwierdził, że przed sesją radni otrzymali dodatkowy projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady – odpowiedział, że projekt miał być wprowadzony do porządku 
obrad, ale nie został, bo nie ma jeszcze konkretnych uzgodnień.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – dodał, że Generalna Dyrekcja Dróg chce przerzucić 
odpowiedzialność na Gminę.  
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Pan A. Majgier poinformował, że w internecie krążą informacje, jakoby włodarze miasta źle pełnili 
swoje funkcje. Dlatego na ryńskiej stronie należy zamieścić informacje w zakresie realizacji inwestycji, 
czy przyczyn  przesunięcia ich realizacji w czasie. Bo, wychodzi na to, że jesteśmy niegospodarni, nie 
potrafimy zabiegać o wykonawców itd. Dlatego warto takie informacje zamieścić na stronie miasta, 
żeby to dotarło do jak najszerszego ogółu mieszkańców, aby mieli spojrzenie dlaczego tak, a nie 
inaczej się dzieje. 
Zapytał,  dlaczego na BIP-ie nie ma  informacji o osobach kandydyjących do Rady Miejskiej. Taką 
informację ściągano z innych portali. Tak, jakby na naszym BIP-ie nie można było takiej informacji 
umieścić. 
 
Pan R. Szewczyk stwierdził, że w Krzyżanach, obok klubu była sprzedawana działka i ktoś obiecał 
ogrodzenie klubu, Zapytał, czy to obiecał Pan Burmistrz, czy kupujący. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że z reguły on nic nie obiecuje, a tym bardziej, że 
jakiś kupujący postawi płot. Dodał, że w funduszu sołeckim na rok przyszłym wyasygnowano na ten 
cel jakąś kwotę.  
 
Ad.19 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan J. Filipek – Przewodniczący Rady Miejskiej – 

zamknął obrady XLIX  sesji Rady Miejskiej. 

Protokółowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Bożen Dybała                                                                                       Jarosław Filipek 

 

 


